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Geachte heer Klijmij-van der Laan, 
 

Als verantwoordelijk wethouder met de portefeuille duurzaamheid, circulariteit en energie vraagt 
Bewonersbelangen Binnenstad Gouda (BBG) uw aandacht voor de problemen, waar 
bewoners/eigenaren op stuiten bij de verduurzaming van monumenten in de Goudse binnenstad. 

Ook in Gouda zijn bewoners aan de slag met de energietransitie, zij onderzoeken de mogelijkheden 
om hun woning te voorzien van bijv. een warmtepomp in combinatie met verdere isolatie en de 
plaatsing van zonnepanelen.  
De massale respons op de enquête onder binnenstadsbewoners over het verduurzamen van 
monumenten en panden binnen het beschermd stadsgezicht getuigt hiervan. Een kleine 300 
binnenstadsbewoners hebben op deze enquête gereageerd. Tijdens de bewonersavond op 20 
november jl. hebben de zo’n 70 aanwezige bewoners in overgrote meerderheid hun grote zorgen 
uitgesproken over het gebrek aan medewerking die zij bij het ODMH /de Gemeente krijgen en over 
de nagenoeg hopeloze situatie waarin zij als bewoners van monumenten met 
verduurzamingsambities zich door de huidige regelgeving en beperkte faciliteiten bevinden.  
Bij uitvoering van verduurzamingsmaatregelen stuiten zij op een gebrek aan medewerking door het 
ODMH dat het beleid van de gemeente uitvoert als het gaat om het verkrijgen van een vergunningen 
voor nemen van verduurzamingsmaatregelen, waaronder ook begrepen het plaatsen van 
zonnepanelen op een monument. 

Het College heeft een uitgebreid toetsingskader opgesteld in de Regeling Erfgoed en Duurzaamheid 
2020, waarin onder meer als uitgangspunt is opgenomen aan monumenten slechts minimale 
wijzigingen mogen worden aangebracht en dat zonnepanelen niet zichtbaar mogen zijn vanaf de 
openbare ruimte. Ons bereiken met grote regelmaat klachten over de uitvoering van deze regeling. 
De criteria bij de verlening van een vergunning zijn dermate streng dat deze een onoverkomelijke 
blokkade opwerpen bij de verduurzaming van monumenten.   
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De gemeente stelt in onze visie terecht regels voor het behoud van de monumentale waarde van 
onze binnenstad, maar deze regels mogen niet in de weg staan aan de noodzakelijke verduurzaming 
van monumentale woningen. Ook onze Goudse binnenstad zal tenslotte moeten worden 
meegenomen in de energietransitie. 

Wat opvalt aan de regeling is de mate van detail en de complexiteit, waardoor deze alleen al door 
zijn opzet als frustrerend wordt ervaren door bewoners, die de mogelijkheden tot verduurzaming, 
incl isolatie en plaatsing van zonnepanelen onderzoeken. De regeling is verder zo opgesteld dat voor 
een ontheffing in bijzondere gevallen geen, althans nagenoeg geen mogelijkheid bestaat. 

Wij pleiten dan ook voor een verruiming van het beleid en van de criteria en in elk geval voor een 
ruimhartige interpretatie daarvan. Zo zou bijvoorbeeld ook een ontheffing kunnen worden verleend, 
rekening houdend met de verdere technische ontwikkelingen, waardoor die meer geschikt zijn voor 
monumenten. Op dit moment zijn deze niet of slechts tegen zeer hoge kosten beschikbaar.  

Wij zijn van mening dat het belang van de verduurzaming van monumenten meer gewicht zou 
moeten krijgen; ook een monument moet met zijn tijd meegaan. Ook panden in een historische 
binnenstad moeten met hun tijd mee kunnen gaan. Bevriezing van het uiterlijk van deze panden 
anno hun staat in 2020, is niet realistisch. Sinds de start van de bebouwing in Gouda is het uiterlijk 
van huizen en panden voortdurend aan veranderingen onderhevig geweest. En die ontwikkeling zal 
moeten blijven wil die binnenstad leefbaar blijven, maar deze dient wel met respect en met verstand 
in goede banen te worden geleid. 

Juist nu Gouda zich zo profileert als duurzame gemeente, mag een meer constructieve houding van 
onze gemeente richting verduurzaming worden verwacht. 

 

Met vriendelijke groet, 

Namens het bestuur van Bewonersbelangen Binnenstad Gouda  

 

 

Jan Schraven 

 


